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6. september 2016 

 
SAGSNR. 

  

 

BETJEN DIG SELV 

www.kalundborg.dk 

 

Økonomiudvalget 

Høringssvar til Budget 2017 

Firhøjskolens Skolebestyrelse og MED-udvalg har følgende kommentarer til budget 2017: 

 

Vi vil opfordrer til, at der fremadrettet følger en læsevejledning med til høringsmate-

rialet, da det er et meget omfattende læsemateriale. Relevante ting for f.eks. skoler 

kan gemme sig under punkter, som umiddelbart ikke virker relevante for skole-

området. 

 

Hjemtagelse af Uddannelsesvejledningen  

• Der er foreslået en nedskæring på UU over de kommende år. Det er utilstedelig at 

spare på rådgivningsindsatsen, når vi nu har så mange sårbare unge, der profiterer 

af UU-vejledningen. 

• Hvis man sparer på området, er man så sikre på, at serviceniveauet kan fastholdes, 

som da det var UU-nordvest der havde opgaven? 

Sammenlægning af Svallerup/Kathøj  

• Hvor lander besparelsen henne? I forbindelse med implementeringen af inklusions-

centre blev skolerne lovet, at det ikke blev en spareøvelse, men at pengene blev 

fordelt mellem skolerne. 

• Ændret ressourceanvendelse på folkeskolen. Spareøvelse modsat lovet fordeling på 

inklusionen. 

• Svallerup og Kathøj skal lægges sammen med en besparelse på 1,5 mio. Men vi 

kan ikke se, at midlerne bliver ført tilbage til folkeskolen. Det skal de, hvis ikke der 

skal være tale om en besparelse på inklusionen.  

• Med tanke på vore daglige udfordringer med elever, som ikke magter almindelig 

undervisning, er det stærkt kritisabelt, at der kommer besparelser på inklusionen.  

Der blev for tre år siden lovet tildeling af midler i forbindelse med inklusionen - 

disse penge er ikke kommet ud til skolerne endnu. (Skal tjekkes) 

Indkøbssystemet lev.2.  

• I høringsmaterialet fremgår det ikke, hvor besparelsen på lev. 2 skal hentes. Er det 

den enkelte institution der bliver beskåret i tildelingen, eller hvordan skal det 

forstås?   

• Vigtigt at de aftaler der bliver indgået, fremadrettet er billigere end dem der har 

været hid til. (Vi har oplevet at aftalen for taskebøger er blevet ca. 10 kr. dyrere pr. 

bog, i forhold til før aftalens ikrafttræden). 

  



 

 

 

 

 

Kontakt  

Sagsansvarlig: 
Lene Christiansen 

Firhøjskolen 

E-mail: 

lene.christiansen2@kalundborg.dk 

Telefon, direkte: 59 26 81 75 

  

Firhøjskolen 
Kirkemosevej 10 

4591Føllenslev 

www.firhoejskolen.dk 

Telefon:59268175 

 

 2/4 
 

 

 

Ny aftale om forsikring;  

• Det kan godt være at der samlet for kommunen kan spares forsikringspenge på 

området, men for de institutioner der er plaget af indbrud, bliver det en drastisk 

forøgelse af udgiften, da den Interne Selvrisiko i så fald vil stige fra 5.000 til 20.000 

kr. 

• For Firhøjskolen ville det f.eks. i 2015 have betydet efter 5 indbrud, at i stedet for 

en selvrisiko på 25.000 kr. skulle vi have haft en selvrisiko på 100.000 kr. 

• Kan man forestille sig en form for indbrudspulje? 

• For at skabe et økonomisk incitament til at sikre sin skole, vil man indkøbe 

forsikringer med en højere selvrisiko - selv om skolerne er meget forskellige mht. 

sikringsmuligheder. Firhøj vil klart være dårlig stillet i sådan en model, fx pga. 

beliggenhed ude på landet og en bebyggelse i stueplan. 

• Vi ligger herude på bøhlandet hvor der ikke er nogen nære naboer, der kan 

modvirke indbrud, og det til trods for alarmsystem på skolen. 

• Den foreslåede model er set med vores øjne, forskelsbehandling i stor stil.  

• Det ydre areal er også afgørende for, hvor udsat en institution er for indbrud.  

• Et økonomisk incitament er kun relevant, når man har magt til at ændre på 

risikofaktorerne. 

 

Alarmsystem i udbud 

• Hvem skal bære udgift til nyt system?  

• Skal besparelsen betale anlæg på en skole som vores med et gammelt anlæg?  

 

Administrative centrale enheder for skolerne 

• Beskæringen af vore administrative ressourcer eller effektivisering gennem 

centralisering vil betyde ekstraarbejde på skolerne, idet noget af det administrative 

personales arbejde er usynlig, f.eks. håndtering af "små" elevsager, som skader, 

tilkaldelse af ambulance, tage imod besøgende gæster, sørge for kursusklargøring, 

gentagne indkaldelse til møder, guide til forældre, tryghedsskabende og sociale 

funktioner, varme hænder osv. 

• En tilstedeværelse på skolen letter endvidere arbejdsgangene i forbindelse med 

med indkøb af både materialer, Falck artikler og bespisning, telefonpasning, 

beskeder til personalet fra andre samarbejdspartnere, medicingivning til eleverne 

samt opfyldning af div. depotvarer. 

• At flytning af administrativt personale til centrale enheder, vil betyde langt større 

ressourceforbrug på at sende beskeder frem og tilbage om div. arbejdsopgaver, 

hvor vi i dag på skolen kva daglig gang, fornemmer og ser hvad der er gang i, og 

følger op på de opgaver der følger i kølvandet på den pågældende opgave. Alt dette 

vil gå tabt ved oprettelse af den centrale enhed. 

• Samtidig kan vi frygte at der vil bruges mange ekstra ressourcer på befordring i 

forbindelse med mødevirksomhed administration og Ledelse imellem.  

• Modellen virker til at være tro kopi af Holbæk Kommune, som ikke har haft succes 

med modellen. 
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• Ønsker man stram økonomisk styring, kræver det fingeren på pulsen. (Hvem, hvad 

og hvor meget der skal konteres på hvilket fag eller klasse. Ting der kan være 

svære at styre, ved en central adm. placering). 

• Har man været opmærksomme på, at demografiske forskelle spiller ind på 

sekretærrollen. (Forældre der skal have hjælp til indmeldelse af børn i SFO, hjælp 

til at læse beskeder fra skolen osv.) 

• Inklusionen byder, at flere børn ringes hjem, og flere møder skal afholdes på disse 

børn. 

 

Vikardækning i folkeskolen 

• Vikarmidler rækker ikke til de ambitioner man har i kommunen.  

• Så længe der er lærermangel, er det umuligt at have uddannede vikarer. 

 

Uddannelse var. 2  

• Vi skal have mulighed for at give vore ikke-uddannede lærere 

linjefagskompetencer.  

• Pulje med 2 mio.kr til lærermerituddannelsen, en vigtig mulighed for at øge 

kompetencerne, men midler til vikardækning i forbindelse med fravær til 

uddannelse er nødt til at følge med. 

• Skolens vikarpulje rækker på ingen måde til den opgave vi forventes at løfte.  

• Vi skal også kunne tilbyde andre medarbejdere opkvalificering. Det koster på 

vikarkontoen og det er penge vi ikke har. 

 

Rekruttering af lærere 

• Vi synes man har glemt, at vores unge vikarer som vil læse til lærere, også er en 

vigtig pejlesten i forhold til at løse lærerrekrutteringsproblemet. (Kan man bevare 

en relation, gennem den studerendes uddannelsesforløb, således at relationen 

kunne forstærke et ønske om at komme tilbage og arbejde i Kalundborg 

Kommune). 

• Vi skal generelt være gode til at tage imod lærerstuderende i praktikforløb, for at 

skabe relationer til Kalundborg Kommune. (De lærerstuderende læser nu i Roskilde, 

så der er langt til Kalundborg, hvis man ikke kommer derfra i forvejen). 

 

Ny brugerportal på skoleområdet 

• At den nye brugerportal bevirker en årlig ekstraudgift på 10.000 kr. undrer os, når 

nu vi er i en tid, hvor al teknologi bliver billigere og billigere. 

• Er der tænkt uddannelse af personale ind i udgifterne? 

• Er det tænkt med i indfasningen af atter et nyt administrativt program med fejl og 

indkøringsproblemer, koster ekstra administrative ressourcer? 

• Ved systemproblemer, kommer pengene fra leverandøren så ud til os, som sidder 

og har en ekstra arbejdsbyrde? (Her tænker vi på KMD Educa, hvor systemet ikke 

har været driftsikker og haft mange opstartsproblemer, som har ført store ekstra 

arbejde ud til os brugere, uden vi har modtaget nogen form for kompensation. 

• Vi er presset på udgifterne til IT.  

1. Vi betaler ca. 30.000 kr. p.a. til Office365 
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2. Forsvinder tilskud til digitale læringsmidler, får vi en øget udgift på 

små 30.000 kr. p.a. 

3. Ny brugerportal vil så medføre årlig ekstraudgift 10.000 kr. p.a. 

4. Samtidig er det hos os, ikke alle børn der har egen pc/iPad, så hvis vi 

vil den digitale hverdag, er vi nødt til at udstyre eleverne med devices. 

Ligeledes en udgift for skolen. 

 

 

Efterord: 

Kalundborg Kommunes skoler ligger i dag under gennemsnittet i Danmark. Man kan 

ikke regne med at skolerne får løftet eleverne, samt støtte op om folkeskolereformen 

og bryde den sociale arv, når de samtidig skal bære besparelser igen. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Lisbeth Thaulow 

Skoleleder 

 

 

 

 

 

Pernille Kofoed 

Skolebestyrelsesformand 

 

 

 

 

Carina Van Der Steen 

Konst. næstformand i MED-udvalget 


